
Zápis z 1. zasedání v roce 2024 

 
PS SOUTĚŽE 

 

 

 

Datum konání: 6. 3. 2024 od 15:00 do 17:30 hod. 

Místo konání: Kancelář ČKA (Josefská 34/6, 118 00, Praha 1) + Zoom  

Přítomni: dle prezenční listiny  

 

 

1. Základní agenda a úkoly PSS  

 

a) Nový člen PSS – Ing. arch. Tomáš Pavlíček  

- arch. Pavlíček se představil, od roku 2017 má zkušenost se všemi soutěžemi 

organizovanými KAM v Brně  

b) Nový sekretář PSS – Kateřina Slaná  

c) Dotační program MMR na podporu arch. soutěží  

- uskutečněna další výzva s deadlinem 29. února  

- T. Zdvihal informoval o další aktuálně běžící dotaci, kde lze žádat o finance na práci 

poroty  

- shoda, že by bylo vhodné, aby bylo zasláno jménem představenstva oficiální oslovení 

MMR, zda by bylo možné koordinovat dotační programy související se soutěžemi a aby 

se o nich Komora dozvídala včas, praktické by mohlo být určení kontaktní koordinující 

osoby  

d) Návrhy na změnu Soutěžního řádu pro VH  

- M. Lev uvedl úkoly z minulé VH na změnu Soutěžního řádu, které vzešly od Dozorčí 

rady - týkající elektronického odevzdání návrhů, včetně kontextu anonymizace; DR 

požadovala podrobnější vysvětlující ukotvení v SŘ  

- B. Veselá s M. Lvem rovněž vysvětlili, že cílem má být udržet Soutěžní řád v co 

nejobecnější formě, neměl by zacházet do přílišných podrobností (toto je obecný princip 

pro legislativní předpisy)  

- M. Blank vznesl podnět, zda by elektronické odevzdání nemělo být standardizováno, 

protože přístupů se objevuje více; roli v praxi hraje to, jak se páruje listinná a 

elektronická část  

- I. Kovačevič vysvětlil, že každý z elektronických nástrojů nabízí jiné praktické 

možnosti pro ošetření elektronické odevzdávky  

- cílem je, aby cca do měsíce vznikl graficky přehledný návrh elektronické odevzdávky, 

který dá Komora k dispozici organizátorům i soutěžícím; úkolem by se mohli zabývat I. 

Kovačevič, T. Pavlíček a T. Zdvihal  

- T. Zdvihal doporučil, aby návody Komory byly co nejobecnější, úkol Komory 

nespatřuje ve vydávání metodik pro organizátory týkající se věcí plynoucích primárně ze 

ZZVZ  

- hlavní využití návrhů v elektronické podobě je jejich distribuce pro odborníky poroty; 

porotci obvykle pracují spíše s fyzickými návrhy  

- z diskuze vyplynulo, že v praxi jsou postupy jednotlivých administrátorů různé a není 

tedy třeba, aby Komora doporučovala jednu konkrétní cestu  



e) Reflexe témat řešených na OTTA  

a. Soutěžní dialog  

- vyplývá téma, že Soutěžní řád minimálně pracuje s pojmy soutěžního dialogu a 

soutěžního workshopu  

- dle M. Lva je k vyladění počet fází – soutěžní workshop je aktuálně uveden v SŘ u 

dvoufázové soutěže jako varianta  

- T. Zdvihal vyjádřil názor, že v §1 SŘ je řečeno vše, včetně alternativ, nicméně celý 

zbytek textu se vztahuje primárně na SoN; rizikem je, že jeden zásah může znamenat 

nutnost zásahu i v dalších částech SŘ  

- diskutována i otázka ideových soutěž, zda je ze SŘ neodstranit; možnost nechat toto 

rozhodnout valnou hromadu  

b. SOD jako podklad k soutěžním podmínkám  

- B. Veselá vyslovila názor, že by mohlo být užitečné vytvořit vzorové SP pro SD  

- téma nepřiměřených smluv; již uskutečněna schůzka ČKA a ČKAIT; D. Rybková 

informovala podrobněji o aktuální situaci - vzorové smlouvy, které by používalo MMR 

(dávalo je k dispozici jako doporučený vzor), by měly být vyhotoveny do září; D. 

Rybková upozornila na rizika potenciálního velkého očekávání od vzorové smlouvy – lze 

se obávat očelávání garance; O. Tuček vyslovil názor, že jednání o smluvních 

podmínkách má být součástí JŘBU, jednající tým je kompetentní vyjednat si vhodné 

podmínky  

- vyplývá otázka, zda má PSS vyžadovat smouvu jako přílohu k SP – M. Lev navrhnul, 

zda toto nenechat rozhodnout valnou hromadu  

f) Užší a kombinované soutěže – počet účastníků a ZZVZ  

- téma nadnesené M. Schwarzem; u užších soutěží spatřuje nevýhodu, že nelze 

vyzvané soutěžící finančně motivovat a dobrovolné zájemce připojit klasickým 

způsobem bez garantované odměny  

g) Vzorové soutěžní podmínky – schválení představenstvem?  

- v rozpočtu ČKA pro rok 2024 se počítá s financemi na vytvoření vzorových soutěžních 

podmínek (extra finance nad rámec rozpočtu PSS)  

h) Délka platnosti proškolení porotců  

- bude diskutováno na některém z příštích zasedání, shoda, že by platnost měla být 

omezena  

- nutno avizovat všem v předstihu před dalších chystaným školením porotců  

 

 

2. Agenda soutěží  

 

2.1 Připravované soutěže  

 

 Beroun – park Městská hora 

 Brno – sportovní hala pro atletiku a dráhovou cyklistiku 

 FA ČVUT – Nové Archicafe (studentská soutěž)  

 Hradec Králové – galerie cti U koruny  

 Hustopeče – základní škola  

 Kolín – městská knihovna  

 Ostrava – Dům městských služeb  

 Praha – Bubeneč – hřbitov Na skalce  

 ŘSD – most přes Vltavu v Suchdole  

 Šumperk – polyfunkční dům Langrova  



 Varnsdorf – vodní prvek  

 

2.2 Další konzultované potenciální soutěže  

 

2.3. Probíhající soutěže - http://www.cka.cz/cs/souteze/probihajici  

 

 

3. Diskuze  

 

Úkoly z minulých jednání:  

 
 I. Kovačevič a T. Zdvihal – zpracovat návrh standardu pro odevzdávání návrhů.  

Úkol trvá.  
 M. Lev - navrhnout úpravu spodní hranice.  

Bude řešeno poznámkou v kalkulačce – nutno zformulovat. 

 Formulace pravidel pro posuzování adekvátní výše cen a odměn a následné zakázky 

na web.  

Úkol trvá.  

 Scénář instruktážního videa pro účastníky soutěží.  

    Úkol trvá. 


